
Protokół  nr XVI/2011 

z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 29 grudnia 2011 r. 

w Dworze Myśliwskim Ustronie 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady pan Adam Kopis o godz. 11:07 otworzył sesję i po powitaniu Radnych  
Sołtysów, Pana Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnej 
prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14-stu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Pan Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Gąszczak  
- Skarbnik Gminy  - Pani Alina Brząkała 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan                                                                                                        
  Tomasz Jerczyński 
- Kierownik USC – Pani Monika Sarnowska  
- Kierownik Referatu Promocji, Kultury i Sportu – Pan Mariusz Chocaj  
- Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych i Funduszy Unijnych – Pani Halina     
  Drobina 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Aniela Lipińska 
-  Radca Prawny – Pani Gabriela Drzazga 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2011-2022, 

2) zmiany budżetu Gminy na 2011 r., 
3) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Łęka Opatowska na 2012 rok, 
4) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Narkomanii dla Gminy Łęka Opatowska na rok 2012. 
7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 
8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
9. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej.  



10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach. 
12.  Wolne głosy i wnioski. 
13.  Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Gminy. 

 

Pan Przewodniczący spytał czy nie ma uwag co do proponowanego porządku obrad. Wobec 

ich braku „za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14-stu radnych jednogłośnie. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „Za” przyjęciem protokołu głosowało 14-stu radnych (jednogłośnie). 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Pan Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag, Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad  

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej: 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Pan Wójt złożył sprawozdanie za 

okres od 30 listopada 2011 r. do 29.grudnia 2011r., które stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za wystąpienie i otworzył dyskusję na temat  
sprawozdania Pana Wójta.  

W tym momencie Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi Gminy jak i wyraził 
słowa uznania za tak wysokie zajęte miejsce w rankingu przeprowadzonym przez 
Uniwersytet Warszawski opublikowanym w czasopiśmie „WSPÓLNOTA” obrazującym 
wykorzystanie środków unijnych przez polskie samorządy gdzie Gmina Łęka Opatowska 
zajęła 300 miejsce z wartością projektów UE 1438,35 zł. na mieszkańca co świadczy  
o skutecznym wykorzystaniu funduszy unijnych przez Gminę Łęka Opatowska. 

Wobec braku pytań co do wystąpienia Pana Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł 
do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr XVI/ 91/2011 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Łęka Opatowska na lata 2011-2022; 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która powiedziała, iż Wieloletnia Prognoza 

Finansowa powinna być zbieżna z uchwalonym budżetem Gminy. W związku z tym , iż 

zaszły zmiany w budżecie niezbędne są zmiany w WPF stąd trzeba podjąć uchwałę która 

będzie uwzględniać te wszystkie zmiany.  

Pan Kopis podziękował Pani Skarbnik i otworzył dyskusję.  



Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVI/91/2011 w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2011-2022; 

2) Nr XVI/92/2011 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2011 r.  

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która przedstawiła zmiany w budżecie Gminy 

na 2011 r., które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

Pan Kopis podziękował Pani Skarbnik i otworzył dyskusję, jako pierwszy spytał o jaką drogę 

chodzi na którą wpłynęła dotacja? 

Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

odpowiedział na ulicę Pogodną.   

Następnie Łukasz Olbrych spytał o kwotę przeznaczoną na Przedszkole Boromeuszek. Jest        

w projekcie uchwały 5 205 zł. jedno dziecko doszło od września czy ta kwota 5 205 zł. jest 

przeznaczona na jedno dziecko? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w tej chwili nie dysponuje pismem – notą ale jest to dotacja 

uzupełniająca dodatkowo na jedno lub dwójkę dzieci. Zgodnie z prawem za każdym 

dzieckiem z Gminy Łęka Opatowska uczęszczającego do Przedszkola Boromeuszek w 

Kępnie idą pieniądze. Są przekazywane na rachunek Urzędu Miasta i Gminy w Kępnie. 

Cała kwota dotacji przekazana na przedszkole Sióstr Boromeuszek na cały rok budżetowy 

wynosi ok 16 tyś. zł.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVI/92/2011 w sprawie zmiany 

budżetu Gminy na 2011 r.   

3) Nr XVI/93/2011 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                               
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Łęka Opatowska na 2012 
rok, 

Głos w sprawie tej uchwały zabrała Kierownik GOPS-u Pani Aniela Lipińska, która 
powiedziała, iż obowiązujące przepisy obligują Gminy do stworzenia stosownych programów 
i działania w tych programach w pięciu głównych zadaniach. Program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Narkomani są podobne. Jest to kontynuacja poprzednich programów , które 
corocznie są przedstawiane. Głównymi działaniami programów są: profilaktyka, terapia i 
informacja. W obu programach ujęte są wszystkie działania, które Ośrodek Pomocy chce 
realizować. 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, który 
powiedział, iż komisja pracowała nad programami alkoholowym i narkomanii 20 grudnia 
2011 r. po czym uznała za zasadne podjęcie uchwał w sprawie w/w programów.  

Pan Kopis podziękował Pani Kierownik i otworzył dyskusję. 



Głos zabrał Radny Błażejewski, który spytał co to jest tzw. niebieska karta. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że niebieska karta jest to karta gdzie stwierdza się przemoc w 
rodzinie. Jest kartą, którą zgodnie z ustawą o przemocy w rodzinie może założyć Komisja 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi, Ośrodek Pomocy Społecznej, Policja, nauczyciele, 
wychowawcy. Opracowywany jest obszerny Program o przemocy w rodzinie, który zostanie 
przedstawiony w przyszłym roku, gdzie szczegółowo zostaną wskazane zadania Policji, 
Kuratorów, Sądu, Oświaty, Urzędów itd.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy spytał czy jeżeli nauczyciel podejrzewa przemoc w 
rodzinie to sam wypełnia tą kartę czy w porozumieniu z Ośrodkiem Pomocy Społecznej? 

Kierownik GOPS-u odpowiedziała, że jeżeli nauczyciel stwierdzi że zaistniała przemoc w 
rodzinie to wypełnia niebieską kartę a następnie przekazuje ją do Zespołu 
Interdyscyplinarnego lub Ośrodka Pomocy Społecznej. Na podstawie tej wypełnionej 
niebieskiej karty  Zespół Interdyscyplinarny lub Ośrodek Pomocy Społecznej podejmuje 
działania, które są konsekwencją zgłoszenia tej niebieskiej karty.  

Następnie Radny Zalewski dodał, iż w naszej Gminie powstała komisja do zwalczania 
przemocy. Ponadto dopowiedział, iż Służba Zdrowia też jest uprawniona do wypełnienia 
niebieskich kart w sytuacji gdzie można stwierdzić że występuje przemoc. Dotychczas w 
Gminie Łęka Opatowska było 15 przypadków przemocy w rodzinie o których wiadomo.  

Wobec braku pytań i uwag odczytano projekt uchwały.   

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVI/93/2011 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla 
Gminy Łęka Opatowska na 2012 rok, 

4) Nr XVI/94/2011 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                               
i Rozwiązywania Problemów Narkomanii dla Gminy Łęka Opatowska na rok 
2012. 

Wobec omówienia projektu uchwały w wyżej wymienionym punkcie  a także wobec braku 

pytań i uwag odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVI/94/2011 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Narkomanii dla Gminy 
Łęka Opatowska na rok 2012. 

Ad. 7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 

W tym punkcie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Pani Ewa 
Kosińska, która przedstawiła sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i 
Budżetu, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do następnego punktu 
porządku obrad.    

Ad. 8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 



Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Pan Leszek 
Zalewski, który przedstawił sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej Pan Grzegorz Adamski, który przedstawił 
sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej, które stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Ad.10. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Adam Kopis poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 12 . Wolne głosy i wnioski 

Jako pierwszy głos zabrał Sołtys wsi Łęka Opatowska, który podzielił się informacjami z 
ostatniego Turnieju Tenisa Stołowego Stowarzyszenia Sołtysów Województwa 
Wielkopolskiego, który odbył się dnia 03.12.2011 w Miłosławiu koło Wrześni.  Gminę Łęka 
Opatowska reprezentowali: Jerzy Grzesiak, Dariusz Gąszczak, Radosław Szubert i Anna 
Stempin. Gmina Łęka Opatowska zajęła drużynowo 3 miejsce w Wielkopolsce natomiast 
poszczególni zawodnicy w swoich kategoriach wiekowych zajęli: Jerzy Grzesiak I miejsce, - 
w kategorii powyżej 60 lat, Anna Stempin I miejsce – w kategorii kobiet, Radosław Szubert V 
miejsce i Dariusz Gąszczak VI miejsce w kategorii do 45 lat. Podczas Turnieju promowano 
Gminę Łęka Opatowska a szczególnie nowo powstałe Centrum Pszczelarstwa w Mariance 
Siemieńskiej.  Sołtys wsi Łęka Opatowska podjął starania mające na celu przeniesienie 
Turnieju do Łęki Opatowskiej co przyczyni się do większej promocji Gminy Łęka Opatowska.  

Jako kolejna głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Opatowie Pani Maria Haziak, 
która w swoim imieniu  jak i pozostałych Dyrektorów szkół serdecznie podziękowała za 
współpracę Panu Wójtowi, Przewodniczącemu Rady Gminy, Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu, radnym, pracownikom urzędu. 

Następnie głos zabrał Radny Zalewski, który spytał odnośnie rankingu wspomnianym 
podczas wystąpienia Pana Wójta, jakie miejsce zajęła Gmina Krośnice koło Milicza. Z tego 
co słyszał w ubiegłym tygodniu jest to jedna z najbardziej zadłużonych gmin w Polsce. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, która odpowiedziała iż Gmina Krośnice jest na pozycji 
358 z kwotą na 1 mieszkańca 1216.03 zł.  

Następnie Pan Wójt zabrał głos i powiedział, iż ranking ten jest zamieszczony na stronie 
internetowej. Główną przyczyną takich rozbieżności w pozyskiwaniu środków są możliwości 
finansowe danej Gminy.   

Jako kolejny głos zabrał Sołtys wsi Trzebień, który serdecznie podziękował za współpracę a 
szczególnie podziękował wszystkim za pomoc przy festynie na rzecz rehabilitacji Sebastiana 
Goj. Uzyskano kwotę 10508 zł i przekazano na Stowarzyszenie „PO PROSTU POMAGAM”. 
Niestety z powodu śmierci Sebastiana Goj, środki zostaną podzielone na cztery osoby 



niepełnosprawne z Gminy Łęka Opatowska. Następnie złożył wszystkim obecnym 
najserdeczniejsze życzenia na nowy rok.   

Ad.12. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 12:36 
zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

 

   Protokółowała:                      Przewodniczący Rady Gminy  

/-/ Renata Woźnica              /-/ Adam Kopis 

 

 


